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Protokół Nr 32/23 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji 

 z dnia 28 marca 2023 r. 

 

Posiedzenie komisji rozpoczęło się na terenie OSIR, wizytowano 

siłownię OSIR oraz Centrum Wędkarstwa, Turystyki Wodnej i 

Ratownictwa WOPR, następnie posiedzenie komisji kontynuowano w 

sali Nr 117 Urzędu Miejskiego Trzcianki. Posiedzenie komisji odbyło się 

w godzinach od 11:30 do 14:05. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 

2. Pan Witold Putyrski – Zastępca Burmistrza Trzcianki, 

3. Pani Joanna Zieńko – Skarbnik gminy. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca komisji pani Marta Matkowska 

witając członków komisji oraz przedstawicieli Urzędu Miejskiego 

Trzcianki.  

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska odczytała porządek 

posiedzenia, który radni otrzymali wraz z zaproszeniem na posiedzenie. 

Posiedzenie komisji przebiegało według następującego porządku: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia.   

3. Zatwierdzenie protokołu Nr 31/23 z dnia 21 lutego 2023 roku. 

4. Stan infrastruktury obiektów sportowych – siłowni OSIR oraz 

Centrum Wędkarstwa, Turystyki Wodnej i Ratownictwa WOPR. 

5. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

6. Sprawy wniesione do Komisji. 
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7. Wnioski Komisji i ich realizacja. 

8. Zamknięcie posiedzenia.  

Ad 4) Stan infrastruktury obiektów sportowych – siłowni OSIR oraz 

Centrum Wędkarstwa, Turystyki Wodnej i Ratownictwa WOPR. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska rozpoczęła posiedzenie  

i przypomniała pozostałym członkom komisji, że podczas ostatnich 

rozmów z panem Burmistrzem była mowa, że w trakcie przebudowy 

bieżni na OSIR wystarczy środków, aby przeznaczyć je na remont dachu 

na siłowni. Dodała, że są także inne potrzeby, m.in. wyposażenie siłowni 

w odpowiednie elementy.  

Po odbytej wizytacji, posiedzenie komisji kontynuowano w sali nr 117 

Urzędu Miejskiego Trzcianki. 

Po powrocie do Urzędu Miejskiego Przewodnicząca komisji stwierdziła, 

że pierwsza część posiedzenia dała pogląd na to, co należałoby 

poprawić, które elementy należy jak najszybciej wyremontować, tak aby 

spełniały swoje funkcje i nie ulegały zniszczeniu. Przewodnicząca komisji 

Marta Matkowska uważała, że podczas prac przy przebudowie bieżni 

zadziałać dwutorowo i wyremontować dach na siłowni OSIR. Dodała, że 

środki, które są w budżecie zabezpieczone w wysokości 20 tysięcy 

złotych na Centrum Wędkarstwa, Turystyki i Ratownictwa WOPR 

wiadomo po tym, co widzieliśmy, że są niewystarczające. Na tym 

obiekcie nie ma szatni dla dzieci, drzwi są w bardzo złym stanie 

technicznym, otwory wentylacyjne powinny zostać wyczyszczone, 

brakuje toalet. Problem toalet jest bardzo znaczący, ponieważ w sezonie 

dzieci, młodzież, ratownicy nie ma dostępu do takiego pomieszczenia. 

Jako radni będziemy musieli pomyśleć na zabezpieczeniu w budżecie 

wyższych środków na te cele. Przewodnicząca komisji dodała, że może 

warto pomyśleć o udziale w projekcie, aby pozyskać na środki 

zewnętrzne na wyposażenie siłowni w takie elementy jak: hantle 
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ogumowane, talerze, rowery treningowe, sztangi, tak aby dzieci i 

młodzież mogła na odpowiednim sprzęcie trenować i się rozwijać.   

Radny Paweł Iwanicki dodał, że część tego sprzętu nadaje się tylko do 

utylizacji, jest potrzeba wymiany wyposażenia nowego sprzętu. Radny 

wskazał, że brakuje na siłowni miejsca. Może warto rozważyć 

przeniesienie największego sprzętu, który stoi na siłowni, czyli atlasu do 

pomieszczenia, w którym stał od samego początku, wydzielić część w 

pomieszczeniu biura na ten sprzęt, bo atlas przeszkadza w rozgrywaniu 

zawodów, tylko wtedy pojawi się problem, gdzie wyznaczyć miejsce na 

biuro dla pracownika OSIR-u. należy pomyśleć o jakimś rozwiązaniu, 

może jest możliwość dobudowy jakiegoś małego pomieszczenia.   

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska dodała, że jeszcze podczas 

spotkania, poruszono temat wymiany oświetlenia na ledowe, to też jest 

kolejny koszt. Dodała, że jeżeli będzie przebudowywana bieżnia i 

powstanie klub lekkoatletyczny, to nie ma miejsca, gdzie będzie ćwiczył, 

gdzie sportowcy będą mogli się przebrać. 

Zdaniem radnego Wiesława Natkańca najlepszym rozwiązaniem byłoby 

wykonanie kompleksowej termomodernizacji siłowni OSIR, oczywiście 

przy wsparciu środków zewnętrznych. Radny dodał, że dobrym 

rozwiązaniem, który rozwiązałby wiele problemów byłoby powstanie 

„Szatni na medal”. Radny Natkaniec dodał, że również kompleksowej 

termomodernizacji powinno zostać poddane Centrum Wędkarstwa, 

Turystyki Wodnej i Ratownictwa WOPR. Oczywistym jest to, że może się 

to zadziać na przestrzeni kilku lat. Nie wiedział, skąd przewodnicząca 

komisji przeznaczy środki w budżecie, z jakiego działu zmniejszy, żeby 

zwiększyć na te zadania o których wspominała wcześniej.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska wyjaśniła, że na ten moment 

w budżecie jest 20.000,00 zł i jest to zbyt niska kwota i jest 

przeznaczone na Centrum Wędkarstwa, a na siłownię nie ma żadnych 
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środków.  

Radny Wiesław Natkaniec stwierdził, że w obecnej sytuacji finansowej 

nie ma szans na remont dachu siłowni i pozostałych zadań przy 

przebudowie bieżni. Najlepszym rozwiązaniem jest startowanie w 

konkursach i składania wniosków, aby zewnętrzne środki pozyskać. Nie 

ma co twierdzić i głosić, że będzie coś zrobione, jak nie ma na to 

środków w budżecie.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska dodała, że inwestycja 

związana z przebudowa bieżni gminę zrujnuje, bo nie ma środków na 

rzeczy najpotrzebniejsze. Od początku była przeciwna bieżni.  

Radny Tomasz Tomczak dodał, że obowiązkiem Rady jest zadbanie o to, 

żeby majątek gminny nie niszczał, należy go zabezpieczyć. Czyli, jeśli 

rzeczywiście ten dach przecieka na siłowni, to nie może mieć to miejsca i 

należy to jak najszybciej wyremontować, nawet jeśli miałoby to być 

chwilowe rozwiązanie. O kompleksowych rozwiązaniach można myśleć, 

jeśli będą na to środki. Niestety rzeczywistość jest taka, że w budżecie 

gminy szybciej znajdzie się mniejsza kwota na połatanie tego dachu, niż 

kwota około 200-300 tysięcy, żeby kompleksowo dach wyremontować. 

Radny Wiesław Natkaniec stwierdził, że takie drobne remonty dachu 

siłowni trwają kilka lat i dlaczego wcześniej nie myśleliśmy o tym, żeby to 

wykonać kompleksowo.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska odniosła się do sytuacji przy 

Centrum Wędkarstwa, Turystyki i Ratownictwa Wodnego, że brakuje tam 

pomieszczenia sanitarnego, toalety są bardzo potrzebne. Mogłoby to 

pomieszczenie powstać w tym miejscu, gdzie wcześniej stały toi toi.  

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji 

zawnioskowała o:  

-remont pomieszczenia, który użytkuje UKS COPAL, w zakresie 

wykonania nowych posadzek, toalety, wyposażenia szatni, 
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wyczyszczenie otworów wentylacyjnych, wykonanie nowych drzwi 

wejściowych, wybudowanie ściany działowej w szatni, 

- wyposażenie siłowni OSIR w hantle ogumowane, talerze, rowery 

treningowe, sztangi, 

-postawienie przy pomieszczeniu, które użytkuje WOPR Anioły 

pomieszczenia sanitarnego (kontenera). 

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu Nr 31/23 z dnia 21 lutego 2023 roku. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

Protokół 31/23 z dnia 21 lutego 2023 roku. Protokół został 

zatwierdzony  

w głosowaniu: za – 6 (jednogłośnie), przeciw – 0, wstrzymujących się 

– 0.  

Ad 5) Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

W trakcie posiedzenia członkowie komisji analizowali następujące 

projekty uchwał: 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Trzcianka na lata 2023-2035 łącznie z projektem uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poprosiła panią Skarbik o 

przedstawienie projektów uchwał. 

Pani Joanna Zieńko poinformowała, że w WPF Załącznik Nr 1 

dostosowany jest do zmian zaproponowanych w budżecie. Załącznik Nr 

2 przedstawia zmiany w przedsięwzięciach, jest to wynik zmian w tym 

roku w limitach wydatków. Poinformowała, że dokonano zmian w 

zakresie następujących przedsięwzięć: 

1. Opracowanie projektu technicznego drogi dla rowerów z Siedliska 

do Trzcianki (zwiększono łączne nakłady finansowe o kwotę 

54.000,00 zł, zmniejszono limit wydatków 2023 o kwotę 74.000,00 
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zł, zwiększono limit wydatków 2024 r o kwotę 128.000,00 zł oraz 

zwiększono limit zobowiązań o kwotę 54.000,00 zł); 

2. Projekty miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Trzcianka (zmniejszono łączne nakłady finansowe, limit 

wydatków 2023 i limit zobowiązań o kwotę 30.000,00 zł); 

3.  Projekty techniczne dróg (zwiększono łączne nakłady finansów, 

limit wydatków 2023 r., limit zobowiązań o kwotę 74.000,00 zł); 

4. Zarządzanie zabudowanymi nieruchomościami (zwiększono łączne 

nakłady finansowe, limit wydatków 2023 r. i limit zobowiązań o 

kwotę 20.000,00 zł); 

5. Zintegrowane Inwestycje Terytorialne Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Piły (zwiększono limit wydatków 2023 r. o kwotę 

13.000,00 zł. 

Kolejno omówiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwały budżetowej na 2023 rok. Skarbnik gminy wyjaśniła, że dokonuje 

się następujących zwiększeń po stronie dochodów bieżących: 

- wprowadzane są środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 

rekompensaty, w następstwie rekompensat, nowe świadczenie powstał, 

a dokładnie dodatek na zaopatrywanie w wytwarzanie energii 

elektrycznej, gaz i w wodę. Wcześniej na terenie naszej gminy te 

rekompensaty pobierała Spółdzielnia Mieszkaniowa, obecnie będzie 

pobierane te drugie świadczenie. Środki covidowe też zwiększane są 

dochody na wypłatę dodatku elektrycznego dla gospodarstw domowych. 

Zwiększane są dochody na wypłatę 500 plus, w łącznej wysokości 

5.000,00 zł- należy zwiększyć dochody i wydatki. Skarbnik 

poinformowała także o następujących zmniejszeniach po stronie 

dochodów bieżących: na podstawie pisma Ministra Finansów zmniejsza 

się dochody o 151.986,00 zł do kwoty 26.513.310,00 zł w rozdziale 

„Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu 
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terytorialnego”. Jeśli mówi się o dochodach i wydatkach majątkowych to 

wprowadzamy środki pomocy finansowej z budżetu Województwa 

Wielkopolskiego w kwocie 147.000,00 zł na przebudowę dróg 

dojazdowych do gruntów rolnych. Kolejno poinformowała, że dokonuje 

się następujących zwiększeń po stronie wydatków bieżących m.in.: -

10.000,00 zł na oznakowanie ulic,  

-30.000,00 zł na podziały, wyceny, mapy i publikacje w prasie,  

-20.000,00 zł w wyniku waloryzacji wynagrodzenia za zarządzanie 

mieszkaniowym zasobem gminy, 

-20.000,00 zł na utrzymanie infrastruktury publicznej (targowisko, 

zamgławiacz, fontanny, sadzawka na Pl. Pocztowym, „Ławka 

Niepodległości”, 

-7.000,00 zł na promocję, z tego 5.000,00 zł na imprezy, uroczystości 

okolicznościowe, spotkania; 2.000,00 zł na zakup twórczości 

trzcianeckich artystów, 

-30.000,00 zł na dokształcanie i doskonalenie nauczycieli (zadanie 

finansowane z Krajowego Funduszu Szkoleniowego dla Szkoły 

Podstawowej Nr 1 oraz Szkoły Podstawowej Nr 3), 

-10.000,00 zł, z przeznaczeniem na zapewnienie całodobowej opieki 

oraz udzielania pomocy dzikim zwierzętom w przypadku zdarzeń 

drogowych na terenie gminy Trzcianka, 

-30.000,00 zł na utrzymanie sal wiejskich, 

-56.000,00 zł jako wkład własny w ramach programu „Kulisy kultury”, 

adaptacja nieużytkowego piętra budynku filii BPiCK w Nowej Wsi. Na 

pytanie Przewodniczącej komisji Marty Matkowskiej odpowiedziała, że 

jest to nowy wniosek złożony, szanse raczej są małe, aby również w tym 

roku takie dofinansowanie zewnętrzne otrzymać, ale wniosek złożono. 

Żeby złożyć wniosek, oświadczono, że zostanie podjęta uchwała, 
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mówiąca o wkładzie własnych gminy. Skarbnik następnie omówiła 

zmniejszenia po stronie wydatków bieżących: 

-30.000,00 zł na plany zagospodarowania przestrzennego, 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poinformowała, że członkowie 

komisji przed rozpoczęciem omawiania projektów uchwał, a po powrocie 

z terenu OSIR debatowali nad koniecznością zabezpieczenia środków w 

wysokości około 50.000,00 zł na kontener sanitarny, który jest niezbędny 

na terenie przy Centrum Wędkarstwa. Skoro na wkład własny gminy do 

nowego wniosku środki się znalazły to na inne zadanie może środki też 

się znajdą.  

Radny Wiesław Natkaniec dodał, że po odbytej wizycie na OSIR, 

komisja stwierdziła, że należy zając się dachem siłowni. Zapytał jakie są 

możliwe rozwiązania w tym przypadku. Czy jest szansa na remont 

dachu, na doposażenie siłowni i czy na remont Centrum Wędkarstwa też 

jest jakaś szansa na projekty, tak, aby środki zewnętrzne pozyskać. 

Radny prosił o wyjaśnienie. 

Pan Witold Putyrski poinformował, że gmina w tym roku złożyła 26 

wniosków na dofinansowanie, biorąc pod uwagę 3 kolejne, które są 

rozpatrywane, to wartość tych wniosków to prawie 30 mln złotych, udział 

środków własnych wynosi 8.660.000,00 zł. Oczywiście jest to złudna 

nadzieja, że gmina otrzyma dofinansowanie na wszystkie wnioski, gmina 

otrzymuje dofinansowanie średnio na co 10 wniosek. Gmina złożyła 

wniosek na „Szatnię na medal” na remont OSIR-u. Nie ulega 

wątpliwości, że dach należy wyremontować. Co do wniosku do programu 

„Kulisy kultury” wydaje się zasadne wnioskowanie w tym programie, 

ponieważ bardzo duże środki gmina wydaje na budowę remizy w Nowej 

Wsi i przystosowanie tego budynku, bo byłej szkole na potrzeby koła 

gospodyń wiejskich i strażaków, to naprawdę to bardzo dobry moment, 

aby skorzystać z możliwości otrzymania dofinansowania i piętro tego 
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budynku zaadoptować. Należy mieć wkład własny, ale dofinansowanie 

można otrzymać wysokości 126.000,00 zł. Dodał, że szanse na 

powodzenie mają tylko niektóre wnioski.  Dodał, że nie wie skąd pomysł 

na to, że te 50 tysięcy starczy na toaletę. Tam w tamtym terenie nie ma 

kanalizacji. Jest opracowana koncepcja kanalizacji w tamtym rejonie, ale 

są to bardzo duże koszty, wyjaśnił koncepcję jak mogłaby ta kanalizacja 

wyglądać, ale byłyby to bardzo wysokie koszty, opiewające na kilkaset 

tysięcy złotych. Jeśli komisja uzna, że należy standardowe toi toi 

zamienić na trochę ładniejsze, to można nad tym pomyśleć, ale na 

większe zmiany nie ma szans.  Zmiany mogą nastąpić w przyszłości, ale 

tylko przy kompleksowym rozwiązaniu sieci kanalizacyjnej, z 

przepompownią.  

Radny Wiesław Natkaniec zaapelował, że jako radni muszą ważyć sowa, 

bo podczas wyjazdu na OSIR obiecywano wiele, a wiadomo, że tego 

gmina nie zrobi, bo nie ma w tym rejonie kanalizacji. Łatwo się wszystko 

mówi, obiecuje a później okazuje się, że nic nie jest robione, bo żeby coś 

zrobić są potrzebne ogromne środki w budżecie, których obecnie nie ma.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska stwierdziła, że moment, w 

którym bieżnia będzie budowana, to jest to najlepszy moment na 

budowę kanalizacji. 

Radny Adam Prankiewicz zapytał o temat Środowiskowego Domu 

Samopomocy, czy coś wiadomo, czy w Trzciance powstanie taki dom? 

Pan Witold Putyrski odpowiedział, że gmina nie ma jeszcze oficjalnych 

informacji na ten temat. 

Radny Adam Prankiewicz zapytał o przetarg na salę sportową przy SP 

Nr 3. 

Pan Witold Putyrski poinformował, że w dniu dzisiejszym zostały otwarte 

oferty, najkorzystniejsza oferta została złożona przez firmę z Chodzieży, 

na cały zakres zadania (budowa sali sportowej i szeroko rozumianej 



10 
 

termomodernizacji Gminnego Przedszkola Nr 4), łącznie z tym remontem 

całego poziomu w tej starej szkole wymagałaby dopłaty z naszej strony, 

oprócz tego co mamy w budżecie około 600 tysięcy złotych. Oferta 

opiewała na kwotę 9.018.600,00 zł. Co do spostrzeżenia 

przewodniczącej komisji, to wyjaśnił, że budowa bieżni nie ma nic 

wspólnego z budową kanalizacji. Jedno zadanie jest niezależne od 

drugiego. Natomiast dla inwestycji budowy bieżni ma znaczenie wybór 

oświetlenia. O tym oświetleniu również pan Burmistrz wspominał, że przy 

okazji bieżni zbuduje także oświetlenie. Zapytał komisję i zdanie jakie to 

ma być oświetlenie, czy to ma być oświetlenie dla bieżni na zasadzie 

kilka lamp, żeby można było po zmroku z bieżni korzystać, czy 

oświetlenie stadionowe boiska, tak żeby zespoły takiej klasy jak 

Lubuszanin mógł grać po zmroku. 

Radny Wiesław Natkaniec stwierdził, że najlepiej byłoby, gdyby to było 

oświetlenie stadionowe dające możliwość grania zespołom po zmroku. 

Pan Witold Putyrski poinformował, że do powstania kompleksu 

szatniowo-sanitarnego w obrębie centrum Wędkarstwa mogło powstać 

potrzebne są na to bardzo duże środki. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zauważyła, że ma powstać 

bieżnia, ma być klub lekkoatletyczny, a sufit na siłowni przecieka. 

Pan Witold Putyrski odpowiedział, że gmina oczekuje na rozstrzygniecie 

konkursu, dzięki któremu gmina może pozyskać środki zewnętrzne na 

ten remont dachu, a nawet jeśli tego dofinansowania nie otrzyma, trzeba 

będzie znaleźć środki w budżecie i ten remont wykonać. Nie ma innej 

możliwości, ten problemu musi zostać rozwiązany.    

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska wskazała jeszcze na problem 

braku miejsca na sprzęt sportowy.  

Pan Witold Putyrski poinformował, że odbyły się rozmowy i stwierdzono, 

że problem braku miejsca na sprzęt może zostać rozwiązany w trakcie 
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budowy bieżni. Wyjaśnił, że jeśli chodzi o dach na siłowni to gmina 

złożyła wniosek z kosztorysem 281.681,48 zł, dofinansowanie limit górny 

wynosi 100.000,00 zł. Poprosił komisję o jasne wskazanie jakie 

oświetlenie komisja rekomenduje. Należałoby podjąć decyzję. Można 

etapować prace związane z powstaniem oświetlenia, natomiast należy 

brać pod uwagę, że przepusty pod bieżnią, ale także ustawienie 

masztów to wysokie koszty. 

Radny Wiesław Natkaniec uważał, że jeśli podchodzi się do jakiegoś 

tematu, buduje się nową bieżnią, to oświetlenie powinno być wykonane 

jak najlepiej.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska przypomniała, że rozmawiano 

w przeszłości, nie tak dawno, że potrzebna jest sztuczna murawa na 

boisku głównym, tak aby można było z niego korzystać, tak często jak 

jest zapotrzebowanie, a jak wiadomo jest ono duże.  

Radny Adam Prankiewicz dodał, że temat murawy sztucznej na boisku 

jest tematem bardzo odległym, a temat oświetlenia to można przy okazji 

przygotować (instalację elektryczną). 

Pan Witold Putyrski poinformował, że urzędnicy rozpoczęli pracę i 

rzeczywiście mowa była, że oferta na bieżnię była atrakcyjna, bo 

kosztorys był sporo wyższy, czyli te pieniądze zostały i byłaby okazja je 

wykorzystać, z nadzieją, że ten milion z Urzędu Marszałkowskiego 

gmina otrzyma. W związku z tym rozpoczęła się dyskusja jakie te 

oświetlenie ma być wykonane, czy ma obejmować tylko bieżnię czy 

stadion. Jest dylemat jakie oświetlenie wykonać. Pan Witold Putyrski 

wyjaśnił, że po przetargu została kwota około 360 tysięcy złotych 

rezerwy na zadanie w tej chwili, natomiast jeśli gmina miałaby myśleć o 

oświetleniu to te maszty trzeba by było postawić już przy budowie bieżni.   

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zapytała czy bez masztów ta 

instalacja nie może powstać? 
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Pan Witold Putyrski odpowiedział, że może powstać taka instalacja bez 

masztów, ale z czasem, kiedy te maszty miałyby zostać postawione 

należałoby przejechać dźwigiem przez bieżnię, żeby je postawić.  

W ocenie radnego Wiesława Natkańca, jeśli uda się pozyskać środki, 

zagospodarować to, aby wykonać kompleksowo wszystko od razu, wraz 

z masztami i oświetleniem to byłoby to najlepsze rozwiązanie.  

Pan Witold Putyrski zauważył, że radni też mają dylemat z podjęciem 

decyzji. 

Radny Wiesław Natkaniec zawnioskował, aby oświetlenie zostało 

wykonane zgodnie z normami Polskiego Związku Piłki Nożnej i 

Polskiego Związku Lekkiej Atletyki, tak aby oświetlało boisko i bieżnię. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji 

zawnioskowała, aby przy przebudowie bieżni lekkoatletycznej na 

stadionie sportowym przy ul. Piotra Skargi wykonać projekt 

kompleksowej instalacji elektrycznej (boisko i bieżnia). Wniosek został 

przyjęty w głosowaniu: za 7 (jednogłośnie).   

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2023-2035. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 6, Przeciw 

 – 0, Wstrzymujących się – 1. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na 

2023 rok.  

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1. 
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- Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze 

środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na 

sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie 

Mieszkaniowej KZN - Wielkopolska Sp. z o.o. z siedzibą w Rawiczu. 

Pan Witold Putyrski wyjaśnił, że jest szansa na pozyskanie 529.997,37 zł 

ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa. Wniosek 

dotyczy realizacji polegającej na budowie budynku mieszkalnego, 

wielorodzinnego wraz z infrastrukturą techniczną w Białej przy ul. Górne 

Podwórze.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 7, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie realizacji zadania 

własnego Województwa Wielkopolskiego.  

Pan Witold Putyrski wyjaśnił projekt uchwały. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 7, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.    

-Projekt uchwały zmieniającej regulamin utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy Trzcianka.  

Pan Witold Putyrski wyjaśnił projekt uchwały. Główna zmiana dotyczy 

wskazania częstotliwości usuwania nieczystości ciekłych ze zbiorników 

bezodpływowych.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 
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Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 7, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie górnych stawek opłat za usługi 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych, osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych.  

Pan Witold Putyrski wyjaśnił projekt uchwały. Żadnych zmian nie ma, z 

wyjątkiem jednej dotyczącej szamb i tych osadników z przydomowych 

oczyszczalni. Górna stawka za usługę opróżniania osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych wynosi 300 zł brutto za 1 m3. Wysokość stawki 

wynika z tego, że te osady nie mogą być wywożone do oczyszczalni w 

Trzciance, jedyna taka instalacja znajduje się w Pile.   

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 7, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie pobierania opłaty 

targowej na terenie gminy Trzcianka.  

Pan Witold Putyrski wyjaśnił projekt uchwały, dodaje się tą uchwałą 

jednego inkasenta więcej.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 7, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 
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-Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy.  

Pan Witold Putyrski wyjaśnił, że dotyczy to umów dzierżaw działek 

rolnych. Rolnicy, którym kończy się okres umowy, wnieśli, aby przepisać 

te umowy w tryb bezprzetargowy na umowy na czas nieokreślony. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 7, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Trzcianka w 

latach 2023 - 2027.  

Pan Witold Putyrski wyjaśnił, że ustawa o ochronie praw lokatorów, 

mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego nakłada 

na Radę obowiązek uchwalania takich wieloletnich programów, 

przynajmniej na okres pięcioletni. Poprzedni program skończył się w 

roku 2022, dlatego wnosi się o uchwalenie nowego programu 

gospodarowania zasobem. Jak widać dokument ten składa się z kilku 

rozdziałów, z tych obowiązkowych, które ustawa narzuca, czyli Rozdział 

II, w którym omówione są zasoby mieszkaniowe na dzień 1 stycznia tego 

roku oraz planowane zmiany związane ze sprzedażą lokali, z budową 

dwóch nowych budynków 24-rodzinnych przy ulicy Powstańców 

Wielkopolskich, z zakupem i adaptacją jednego z budynków w mieście, 

rozbiórki tych budynków których remont technicznie i ekonomicznie jest 

już nieopłacalny. 15 budynków z zasobu gminnego jest z okresu 

powojennego, a wszystkie pozostałe 103 to budynki przedwojenne. W 

programie omówione są także potrzeby remontowe, które wskazują, że 

gdyby chcieć utrzymać te budynki utrzymywać w stanie zgodnym ze 
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sztuką budowlaną, to na same remonty potrzebnych by było 6 mln 

złotych. Jest to niemożliwe do osiągnięcia. Z zasad polityki czynszowej, 

wysokość czynszu jest określana na podstawie obowiązującego 

wskaźnika przeliczeniowego. Proponuje się zmianę podejścia, Rada 

ustala zasady, natomiast wysokość czynszu ustala Burmistrz. Według 

programu ustala się na lata 2023-2027 maksymalną stawkę czynszu w 

wysokości 3% wskaźnika przeliczeniowego. Są także wskazane czynniki 

obniżające wysokość czynszu, np. lokal położony w budynku 

wybudowanym przed 1989 roku (30%). Ma to na celu umożliwienie 

Burmistrzowi ustalenie czynszów na godziwym poziomie w nowych 

zasobach gminnych. Dodał, że warunkiem realizacji zaplanowanych 

zadań inwestycyjnych będą środki własne gminy oraz środki zewnętrzne 

ze środków Funduszu Dopłat, Funduszu Termomodernizacji i 

Remontów, preferencyjne pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu i 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, Unii Europejskiej, np. w 

ramach Programu Regionalnego Fundusze Europejskiej dla 

Wielkopolski, środki te wyniosłyby ponad 26 mln złotych.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie określenia 

warunków udzielenia i wysokości stawki procentowej bonifikaty od 

ceny nieruchomości sprzedawanej w celu poprawienia warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej.  

Pan Witold Putyrski wyjaśnił, że uchwała wskazuje graniczny termin 

obowiązywania bonifikaty przysługującym właścicielom lub 

użytkownikom wieczystym nieruchomości przyległej.  Ma także na celu 
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zmobilizowanie dotychczasowych właścicieli zainteresowanych 

wykupem nieruchomości. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 7, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

północno-zachodniej części miasta Trzcianki i części obrębu 

Dłużewo.  

Pan Witold Putyrski wyjaśnił, że ten teren, który budził wątpliwości w 

poprzedniej uchwale został z zakresu tego planu wyłączony. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 1, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Trzcianki w rejonie ulic 27 Stycznia, Łomnickiej i stacji uzdatniania 

wody.  

Pan Witold Putyrski przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1. 
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-Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obrębie geodezyjnym Trzcianka, rejon jeziora 

Sarcze. 

Pan Witold Putyrski poinformował, że procedura uchwalania planu trwała 

15 lat. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 2. 

-Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie gminy Trzcianka w 2023 roku.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia ich przebiegu.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV/305/17 Rady 

Miejskiej Trzcianki z dnia 25 maja 2017 r. w sprawie zaliczenia dróg 

do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu.  
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Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego na 

terenie gminy Trzcianka oraz udzielenia upoważnienia do 

załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie zasad odpłatności za pobyt w 

schronisku dla osób bezdomnych oraz w schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi.  

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na 

lata 2023-2027. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

Ad 6) Sprawy wniesione do Komisji. 

Brak spraw wniesionych do Komisji.  

Ad 7) Wnioski Komisji i ich realizacja. 

Członkowie komisji zapoznali się z odpowiedziami na wnioski z 



20 
 

posiedzeń komisji, które odbyło się 21.02.2023 r. – wydruk stanowi 

Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zawnioskowała, aby w 

najbliższym czasie wybudować kanalizację w kierunku Centrum 

Wędkarstwa, Turystyki i Ratownictwa Wodnego. 

Członkowie komisji przyjęli wniosek w głosowaniu; za 6 (jednogłośnie). 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zawnioskowała, aby 

zwiększyć środki, które są zabezpieczone w budżecie w wysokości 

20.000,00 zł na Centrum Wędkarstwa, Turystyki i Ratownictwa Wodnego 

o kolejne 20.000,00 zł. (Środki te miałyby zostać przeznaczone na nową 

posadzkę, drzwi, czyszczenie otworów wentylacyjnych, przebudować 

ścianę działową). 

Członkowie komisji przyjęli wniosek w głosowaniu: za 6 (jednogłośnie). 

Radny Tomasz Tomczak zawnioskował o zwaloryzowanie składki dla 

Stowarzyszenia Bezpieczna Gmina do kwoty 10.000,00 zł. Tak, aby 

dorównać składkę, do takiej wysokości jakie mają pozostałe 

stowarzyszenia w których gmina jest członkiem. 

Radny Tomasz Tomczak poprosił o informację o odrzuconych 

wnioskach w Programie współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zawnioskowała o 

ustawienie znaku przy skrzyżowaniu ulic Piotra Skargi i Parkowej, który 

ograniczałby prędkość lub znak, że jest to zabudowa osiedlowa. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zawnioskowała o 

doposażenie placu zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 2. 

Członkowie komisji przyjęli wniosek w głosowaniu: za – 6 

(jednogłośnie). 

Radny Czesław Rogosz zawnioskował o montaż lampy przy drodze 

dojazdowej (wewnętrznej) do posesji przy ulicy Sikorskiego 24. 

(Zaplecze boiska przedszkolnego i szkolnego). 



21 
 

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Komisji 

Marta Matkowska zamknęła posiedzenie komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji 
/-/Marta Matkowska         
 

Protokolant /-/Ewelina Ćwiek 


